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SIDA en l'ambient de treball 

A la xerrada varen assistir, 
com a ponents el Dr. Semilla, 
president de la Societat Cata
lana de Seguretat i Medicina 
del Treball; el Sr. Ramon Font, 
cap de l'assessoria jurídica de 
la Mútua del Carme; el Sr. Pi-
devall de l'assessoria jurídica 
del Col·legi de Metges de Bar
celona; el Dr. Pere Plana, 
membre de la Societat Catala
na, i el Dr. Ricard Blanch, Di
rector Mèdic de la Mútua del 
Carme. 

Assistiren diversos metges i 
ATS d'empresa de tota la co
marca, així com d'altres inte
ressats pel tema i pertanyents 
a les plantilles d'importants 
empreses com Starlux, Nu
trexpa, Camp, Danone, Hospi
tal de Vic, Mútua Manresana, 
Lab. Ausonia, Cia. Gen. de 
Contadores, Eaton Li via, Bar-
nices Valentine, Lucta, Fo
ment, Vaieo, etc. Emplenaren 
la sala de gom a gom. Va ac
tuar de moderador el Dr. Pla
na. El Dr. Blanch va donar la 
benvinguda a tots els presents 
i va fer palesa la preocupació 
que suscita aquesta arreu del 
món i sobretot en l'àmbit de 
l'entorn del treball, ja que en el 
nostre país i a la resta de l'Es
tat no existeix cap tipus de 
norma jurídica per la qual, tant 
el treballador com l'empresari 
es puguin guiar a l'hora d'es
tablir quines són les normes 
d'actuaió quan un treballador 
és portador d'anticossos de la 
SIDA. 

Seguidament va intervenir 
el Sr. Font que va fer un recull 
del oue hi ha actualment din
tre l'ambit jurídic tant a nivell 
internacional com a nivell Es
tatal. Quant al primer es va re
ferir a l'informe Hastings que 
parla sobretot de quins són 
els riscs i responsabilitats dels 
metges davant del SIDA i tam
bé, en el nostre país, de pro
jecte no de llei aprovat pel Par
lament de Catalunya per regu
lar aquest tema en l'àmbit la
boral i social. 

Prengué la paraula segui
dament el Dr. Semilla que va 
exposar quins eren en l'actua
litat els medis de contagi de la 
SIDA, com són la via sanguí-
nea (drogaaddictes, hemofí
lies) filla de mare amb SIDA I 
via contacte sexual (homo
sexuals, heterosexuals, dones 
portadores). 

Va fer un recull de la situa
ció actual en el nostre país, 
amb aproximadament 500 
malalts de la SIDA (declarats) 
i probablement 60.000 porta
dors d'anticossos VIH-1. Tam
bé va parlar de la situació in

ternacional i sobretot de les 
recomanacions de l'O.M.S. 
sobre aquest tema. 

És clar que el malalt de 
SIDA és la punta de l'iceberg, 
ja que com es pot veure el 
nombre de portadors és molt 
més elevat i aquest col·lectiu 
no té quasi cap manifestació 
de malaltia i per tant és molt 
difícil la identificació i control. 

El Dr. Semilla va insistir en 
la necessitat de desdramatit-
zar el tema, sobretot dirigint-
se als metges i ATS d'empre
sa, perquè informin als treba
lladors sobre aquesta malaltia 
i preservant que es mantin
guin les mínimes garanties en 
cas de tenir un treballador 
amb anticossos, tant en el re
ferent al secret professional, 
com en el dret a la intimitat del 
malalt, sempre que la seva ac
tuació no comporti risc als 
companys, cosa "molt impro
bable", en l'ambient de treball, 
ja que els contactes normals 
entre persones no són con
tagiosos. 

Posteriorment va Intervenir 
el Sr. Pidevall, del Col·legi de 
Mestres, fen lectura d'unes 
normes d'actuació en cas de 
tenir un treballador amb SIDA 
a l'empresa, perquè el metge 
de la mateixa, tingui una guia 
sobre la que poder actuar ire-
gir-se. 

Aquest escrit encara no 
està del tot elaborat i va dema
nar la col·laboraió expressa al 
Dr. Semilla perquè membres 
de la Societat Catalana s'afe
geixin al comitè que està con
feccionant aquesta normativa, 
per tal de fer més força a l'ho
ra que aquestes normes es 
transformin amb llei. 

Després de Jiverses inter
vencions dels assistents en 
les quals es va fer palesa la 
preocupació que suscita a ni
vell de qualsevol col·lectiu, re
cordi's el cas deia nena de 
Màlaga que no va poder anar 
a l'escola per ésser portadora 
d'anticosos i que actualment 
el cas és als tribunals, el Sr. 
Font va fer una crida a la "no 
desesperació", advertint però 
de que aquesta llei, abans no 
sigui confeccionada, presen
tada i aprovada com a tal, te
nen de passar uns quants 
anys. 

El Dr. Blanc com a respon
sable mèdic de la Jútua va 
tancar el col·loqui, tot agraint 
l'assistència de tots els pre
sents i encoratjant-los per 
continuar i impulsar la divulga
ció acurada de la malaltia de 
la SIDA tant en l'àmbit mèdic-
social com mèdic-laboral. 

Montornès 

Moció de suport a Carlos Fuentes 

Homes (85,8%) 

El grup de govern municipal de 
l'ajuntament de Montornès pre
sentarà al ple ordinari que tindrà 
lloc demà divendres, una moció 
en la que proposa exigir la lliber
tat immediata del guàrdia civil de 
Montornès, Carlos Fuentes Men
doza, empresonat des del 6 de 
juny per presumpta militància al 
SUGC. La moció demana també 
la llibertat dels altres membres de 
la Guàrdia Civil empresonats pel 
mateix motiu. La moció, proposa 
Instar al govern central a modifi
car la llei que manté la militaritza
ció de la guàrdia civil i que sigui 
posat en marxa un nou reglament 
on es prevegi constituir associa-

REDACCIO 

Dones 114,2%) 

Atracament a 
Canovelles 

El passat dijous dia 28 de 
juny.a les 22 hores,un peató 
fou atracat amb una arma 
blanca quan sortia del caixer 
automàtic del carrer Riera de 
Canovelles. Els dos atraca
dors, que circulaven amb un 
ciclomotor, s'endugueren una 
quantitat de 50.000 pts. 

Es crema un gimnàs a 
Granollers 

El gimnàs Olímpic de Gra
nollers, situat entre el carrer 
Ponent i Almogàvers, s'incen
dià a les 23:50 hores del pas
sat dijous 28 de juny. El foc va 
ser totalment controlat pels 
bombers al cap d'uns 25 mi
nuts. 

Incendi a una finca de 
Mollet 

La finca Cal Guiu, que es 
troba al límit de Mollet i Sta. 
Perpètua de l\/logoda, s'incen
dià el passat divendres a les 
14:30 hores. L'incendi, que va 
durar més de dues hores va 
ser atès finalment per 1 heli
còpter i pels bombers. Es va 
cremar una part de bosc i 
camps de blat. 

Accident de trànsit a la 
Vall del Tenes 

El passat dissabte 30 de 
juny es va produir un accident 
en el Qm.5 de la carretera de 
Caldes/Granollers a les 15:45 
de la tarda. Els ocupants del 

cions professionals i culturals din
tre d'aquest cos de seguretat de 
l'Estat. 

Per la seva banda, l'ajunta
ment de Sta. Cploma de Grame
net, d'on és veí el guàrdia civil 
Franclsco Rubio Rodríguez, de
tingut el mateix dia que Carlos 
Fuentes, va aprovar en sessió 
plenària una moció de les ma
teixes característiques. La moció 
va ser presentada pel grup Inicia
tiva per Catalunya I va ser apro
vada amb els vots a favor d'IC, 
CiU i l'abstenció del PSC-PSOE. 

El grup de govern de l'ajunta
ment de Montornès presentarà 
també al ple de demà una altra 

SUCCESSOS 

cotxe. Golf B-8770-JC van ser 
traslladats a l'hospital de Gra
nollers. L'accident va ser cau
sa d'una sortida de la calçada. 

Col·lisió entre dos 
cotxes a Lliçà d'Amunt 

Una col·lisió entre el Ford 
Fiesta matricula B-2169-JT de 
propietari natural de Mollet i el 
Renaul t -11 m a t r i c u l a 
B-7608-JW del propietari de 
Llinars, va ser la protagonista 
de la carretera nova de Lliçà 
d'Amunt el passat 30 de juny 
a les 22:45. Els ferits van ser 
traslladats a l'hospital de Gra
nollers. 

Incendi forestal a 
St.Fost de 

Capcentelles 

El passat divendres 29 de 
juny es van cremar 50-60 m2 
de bosc a la finca "Mas Uom-
bart" a St. Fost de Capcente
lles. L'incendi es va propagar 
en dues fases temporals. El 
foc va començar a les 14:30 i 
es va tornar a rependreb a 
partir de les 18 hores del ma
teix dia. Finalment va ser con
trolat pels bombers. 

Accident a l'autopista 
A-7 

El passat divendres per la 
tarda es va produir un acci
dent de trànsit a l'autopista 
A-7 entre un autocar, una am
bulància i un turisme. Els tres 
ferits lleus, que eren els ocu
pants de l'ambulància, van ser 
traslladats a la policlínica de 
Granollers. La col·lisió es va 

moció. Aquesta demana al Minis
teri de Transports i Comunica
cions que retiri els precintes dels 
repetidors de TV3 al País Valen
cià I les Balears. 

Altre punt de l'ordre del dia és 
la ratificació d'un decret d'alcal
dia de data 28 de juny en el que 
es nomena al regidor de treball, 
David Morera, 4t. tinent d'alcalde 
i membre de la Comissió de Go
vern. David Morera del grup CiU 
substitueix al també convergent, 
Manel Martínez, responsable de 
joventut I esports, en el càrrec de 
tinent d'alcalde després que 
aquest últim hagi renunciat al càr
rec. 

produir a l'alçada de Mollet. 

Incendi en un camp de 
Parets 

El passat dijous 28 de juny 
es va ocasionar un incendi en 
un camp de civada a Parets a 
les 17:30 hores. El foc es va 
ocasionar entre els carrers de 
St. Jaume i la zona de Can 
Butjosa i es van cremar entre 
10 i 15 mil kg. de civada. 

Atracament d'una 
botiga a Montornès 

El passat dilluns 2 de juliol 
a les 20 hores aproximada
ment dos indivividus amb la 
cara tapada van atracar una 
botiga de roba a Montornès. 
Els atracadors van amenaçar 
el propietari amb un ganivet i 
després de lligar-lo es van em
portar 35.000 pts de la caixa. 
Els individus van fugir amb un 
Volkswagen Polo GT de color 
negre, matrícula M-4983-KP. 
Un dels atracadors respon al 
nom de Pepe. 

Robatori amb 
agressions a la Roca 

El passat divendres a la 
1:20h. es va efectuar un roba
tori amb agressions a les per
sones i empleats d'una geia-
teria de la Roca. Els sis enca
putxats van amenaçar amb 
pistoles, ganivets, i pals.van 
tallar les línies telefòniques i 
van agafar 180.000 en me
tàl·lic. Els ferits.el Sr. Ventura, 
la seva esposa, la seva filla i 2 
empleats de la geiateria van 
ser tractats a la Policlínica. 

Plaça Gran, 5/7/1990, p. 8 / Col·lecció de premsa i butlletins / Arxiu Municipal de Granollers


